
 

 

Aloite: Vantaan kaupunkipyörien maksuttomuuden säilyttäminen myös jatkossa 

 

Vantaan kaupunkipyörät ovat olleet kaupungin 50. juhlavuoden kunniaksi ilmaisia ja me 

nuorisovaltuutetut tahdomme tämän maksuttomuuden jatkuvan. Tämän aloitteen 

tarkoituksena on perustella, miksi maksuttomuuden säilyttäminen on tärkeää niin yksilöille, 

ympäristölle kuin koko kaupungillekin. Tämä kertoo siitä, että pyörien maksuttomuus 

madaltaa merkittävästi kynnystä niiden käyttöön. Erityisesti nuorille ja pienituloisille 

asukkaille maksuttomuus tarjoaa mahdollisuuden liikkua ja tutustua kaupunkiin ilman 

taloudellisia esteitä. 

Maksuttomat kaupunkipyörät ovat lisänneet liikkuvuutta merkittävästi, kuten Vantaan 

sivuilta 28.6.2024 julkaistusta uutisesta voidaan nähdä. Uutisen mukaan matkoja tehtiin 

kahden ensimmäisen kuukauden aikana enemmän kuin koko edeltävänä vuonna. 

Lisäksi maksuttomat kaupunkipyörät mahdollistavat matalan kynnyksen liikkumismuotoja 

jokaiselle asukkaalle, joka parantaa ja ylläpitää asukkaiden terveyttä, mutta myös samalla 

vähentää esimerkiksi työ- ja koulumatkoista aiheutuvia päästöjä. 

Me nuorisovaltuustossa uskomme myös, että investoimalla pyörien maksuttomuuteen 

säästämme liikkumattomuuden aiheuttamista kuluista. 

Viimeisenä nuorisovaltuusto haluaa tuoda esille sen, että pyörien maksuttomuus edistäisi 

myös Vantaan liikkumisohjelman painopisteitä, joita ovat 

 

•Kaikilla on mahdollisuus aktiivisuuteen ja mielekkäisiin harrastuksiin. 

•Aktiivinen elämäntapa ja sen edistäminen on kaikkien yhteinen tehtävä. 

•Ympäristöt ja yhteisöt kannustavat ja houkuttelevat liikkumiseen. 

 

Nuorisovaltuusto toivoo kaupungin pitävän kiinni liikkumisohjelmasta ja jatkavan 

kaupunkipyörien maksuttomuutta.  

 


